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Plats och tid Digitalt möte via Zoom som utgår från Fullmäktigesalen i Rådhuset, måndagen den 20 
december 2021 kl 13:15-14:32, 14:45-15:40, 15:50-15:55, 15:56-16:30 
Ajournering 14:32-14:45, 15:40-15:50, 15:55-15:56 

Beslutande 
Närvarande på plats 
 
 
 
Närvarande på distans 

Ledamöter 

Göran Norlander (S), Ordförande 
Kristoffer Bodin (M), 1:e vice ordförande 
 
Se närvarolistan på sidan 2 

Närvarande ej tjänstgörande 
ersättare på distans 

Se närvarolistan på sidan 3 

Övriga närvarande på plats Patrik Pettersson, utvecklare, Lars Forsberg, webbredaktör, Johanna Laine, 
kommunsekreterare och Jeanette George, kommunsekreterare 
 

Justerare Knapp Britta Thyr (MP) och Linda Borg (M) 

Justeringens plats och tid Rådhuset, 2021-12-22, kl.14.00 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 127-146 
 Jeanette George  

 Ordförande 

  

 Göran Norlander  

 Justerare 

  

 Knapp Britta Thyr Linda Borg  

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2021-12-20 

Datum då anslaget sätts upp 2021-12-22 Datum då anslaget tas ned 2022-01-13 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 
 

Underskrift 

  

 Jeanette George  
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Närvarolista, ledamöter 

Ledamot Ersättare Parti Närvaro Frånvaro 

     

Andreas Sjölander  S x  

Lotta Visén  S x  

Magnus Oscarsson  S x  

Nina Skyttberg  S x  

Krister Fagerström McCarty  S x  

Monica Fahlén   S x  

Håkan Viklund  S x  

Agneta Jonsson   S x  

Ann Catherine Genberg  S x  

Lotten Widmark  S x  

Lennart Mohlin  S x  

Johan Nilsson  S x  

Susanne Forsberg  S x  

Martin Neldén Helena Grönhagen V  x 

Åke Hamrin  V x  

Birgitta Alevård Tom stol V  x 

Anders Bergqvist  V x  

Knapp Britta Thyr  MP  x 

Hibo Abdullahi  MP x  

Per Sander Myriam Estrella Näslund MP  x 

Ida Skogström Ingemar Ljunggren M  x 

Anders Gäfvert  M x  

Lennart Bolander  M x  

Margareta Tjärnlund  M x  

Eva-Clara Viklund  M x  

Christian Wasell  M x  

Linda Borg  M x  

Per-Eric Norberg  C x  

Christina Lindberg  C x  

Erik Hultin Dunia Ali C  x 

Anette Nordin  C x  

Karl Rönnkvist Lillemor Andersson C  x 

Olle Löfgren  L x  

Ingemar Wiklander  KD x  

Mai Nahas Chantal Binua KD  x 

Ulrika Jonsson  SD x  

Kenneth Lunneborg  SD x  

Sven Ingemar Vernersson Glenn Sehlin SD  x 

Bo Gidmark  SD x  

Anette Åström  SD x  

Eva Olstedt-Lundgren  L x  

Kristoffer Bodin  M x  

Göran Norlander  S x  
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Närvaro- och tjänstgöringslista, ersättare 

Ersättare Parti Närvaro Tjänstg. 

    

Mats Höglund S x  

Rune Danielsson S x  

Monica Fällström S x  

Fredrik Olsson S -  

Roland Strömqvist S x  

Ann-Kristine Elfvendal S -  

Tomas Sundqvist S -  

Michael Möller Christensen V -  

Helena Grönhagen  V x Martin Neldén 

Myriam Estrella-Näslund MP x Per Sander 

Mohammed Abdulwahab MP x  

Bengt Wallgren M -  

Malin Plantin Sjöblom M -  

Ingemar Ljunggren M x Ida Skogström 

Tina Sellgren M -  

Dunia Ali C x Erik Hultin 

Lillemor Andersson C x Karl Rönnkvist 

Ulrika Sundgren C -  

RosMarie Sandin L -  

Tomas Pålsson L -  

Anders Nordström KD -  

Chantal Binua KD x Mai Nahas 

Glenn Sehlin SD x Sven Ingemar 
Vernersson 

 SD   

 SD   
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Ärendelista 

§ 127 Dnr 50587 6 
Ändringar i dagordningen ................................................................... 6 

§ 128 Dnr 32625 7 
Informationsärenden .......................................................................... 7 

§ 129 Dnr 2020-000522 1.1.1.1 8 
Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 2021.......................... 8 

§ 130 Dnr 2021-000343 1.1.1.1 9 
Motion om distansarbete i Härnösands kommun ................................ 9 

§ 131 Dnr 2021-000425 1.1.2.1 13 
Vatten och avloppstaxa 2022 ........................................................... 13 

§ 132 Dnr 2021-000426 1.1.2.1 15 
Avfallstaxa 2022 ............................................................................... 15 

§ 133 Dnr 2021-000452 1.1.2.1 17 
Avtalssamverkan överförmyndarsamverkan Härnösand Kramfors ... 17 

§ 134 Dnr 2021-000408 1.1.2.1 21 
Taxor och avgifter för teknik ............................................................. 21 

§ 135 Dnr 2021-000409 1.1.2.1 24 
Taxa för ärenden enligt plan- och bygglagen ................................... 24 

§ 136 Dnr 2021-000410 1.1.2.1 26 
Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och strålskyddslagen, 
lagen om sprängämnesprekursorer samt för samhällsnämndens 
utfärdande av saneringsintyg ........................................................... 26 

§ 137 Dnr 2021-000412 1.1.2.1 28 
Taxa för kommunens avgifter inom livsmedelslagstiftningen ............ 28 

§ 138 Dnr 2021-000468 1.1.2.1 30 
Inriktningsbeslut ny Nybro ................................................................ 30 

§ 139 Dnr 2021-000465 1.1.1.1 33 
Interpellation - När kommer möjligheten för kommunens anställda att 
kunna införskaffa en Cykel eller Elcykel via ett löneavdrag? ............ 33 

§ 140 Dnr 2021-000458 1.1.1.1 34 
Interpellation - Har kommunens äldre- och omsorgsboenden tillgång 
till trådlöst internet? .......................................................................... 34 

§ 141 Dnr 2020-000519 1.1.1.3 35 
Avsägelser 2021 .............................................................................. 35 

§ 142 Dnr 2020-000518 1.1.1.3 37 
Valärenden 2021 .............................................................................. 37 

§ 143 Dnr 2020-000520 1.1.1.1 38 
Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2021 ........................ 38 

§ 144 Dnr 2021-000450 1.1.2.1 39 
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God Jul och Gott Nytt År .................................................................. 43 
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§ 127 Dnr 50587  

Ändringar i dagordningen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att ärende, Information från revisionen 2021 och tillkommande motioner, 

interpellationer och frågor, utgår från dagens möte, samt 

att ärende Personalpolitisk policy läggs till på dagordningen.    

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Göran Norlander (S). 

Yrkanden 

Ordförande Göran Norlander (S) yrkar följande ändringar i dagordningen; 

att ärende, Information från revisionen 2021 och tillkommande motioner, 

interpellationer och frågor, utgår från dagens möte, samt 

att ärende Personalpolitisk policy läggs till på dagordningen.      

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, 

ordförandes förslag. 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 

ordförandes förslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 

ordförandes förslag.      

______  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

7(43) 

Sammanträdesdatum 

2021-12-20 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 128 Dnr 32625  

Informationsärenden  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga informationen till handlingarna.  

Bakgrund 

Sammanträdet inleds med att Irene Hedlund, chef för Vatten och 

Återvinning, informerar om Hemabs taxor. 

  

Därefter presenterar sig den nya förvaltningschefen på skolförvaltningen, 

Marie Blomberg, hon berättar även om läget i skolan och dess verksamheter. 

 

Lars Liljedahl, kommundirektören informerar om Coronaläget, samt om 

avtalssamverkan överförmyndarsamverkan Härnösand Kramfors.  

Beslutsunderlag 

Muntlig information på sammanträdet.      

______  
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§ 129 Dnr 2020-000522 1.1.1.1 

Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Göran Norlander (S) 

Bakgrund 

Det har inkommit två frågor till Allmänhetens frågestund som har hanterats 

som synpunkter.   

Beslutsunderlag 

 

______  
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§ 130 Dnr 2021-000343 1.1.1.1 

Motion om distansarbete i Härnösands kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen besvarad.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Anders Gäfvert (M), Andreas Sjölander (S), Linda Borg 

(M), Glenn Sehlin (SD), Eva Olstedt-Lundgren (L), Lotta Visén (S), Magnus 

Oscarsson (S), Eva-Clara Viklund (M), Olle Löfgren (L) och Knapp Britta 

Thyr (MP). 

Yrkanden 

Anders Gäfvert (M) yrkar bifall till motionen. 

Linda Borg (M), Glenn Sehlin (SD), Eva Olstedt-Lundgren (L), Eva-Clara 

Viklund (M), Olle Löfgren (L) instämmer till Anders Gäfverts (M) yrkande. 

Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande förslag. 

Lotta Visén (S), Magnus Oscarsson (S) instämmer till Andreas Sjölanders 

(S) yrkande.       

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, 

kommunstyrelsens förslag och Anders Gäfverts (M) förslag. 

Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 

distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att fullmäktige 

ska besluta enligt kommunstyrelsens förslag svarar ja och den som vill att 

fullmäktige ska besluta enligt Anders Gäfverts (M) förslag svarar nej genom 

att trycka på respektive knapp i voteringsfunktionen.  

Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs. 

Ordföranden finner att fullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs.      
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Votering och utfall 

Ordförande ställer följande propositionsordning: den som vill att 

kommunfullmäktige ska bifalla liggande förslag röstar ja och den som vill att 

kommunfullmäktige ska besluta enligt Anders Gäfverts (M) förslag röstar 

nej. 

Med 22 ja-röster mot 20 nej-röster samt en tom stol, så finner ordförande att 

kommunfullmäktige beslutat enligt liggande förslag.  

Ledamot Ersättare Parti § 96 

   Ja Nej 

Andreas Sjölander  S x  

Lotta Visén  S x  

Magnus Oscarsson  S x  

Nina Skyttberg  S x  

Krister Fagerström McCarty  S x  

Monica Fahlén   S x  

Håkan Viklund  S x  

Agneta Jonsson   S x  

Ann Catherine Genberg  S x  

Lotten Widmark  S x  

Lennart Mohlin   S x  

Johan Nilsson  S x  

Susanne Forsberg  S x  

Martin Neldén Helena Grönhagen V x  

Åke Hamrin  V x  

Birgitta Alevård Tom stol V - - 

Anders Bergqvist  V x  

Knapp Britta Thyr  MP x  

Hibo Abdullahi  MP x  

Per Sander Myriam Estrella Näslund  MP x  

Ida Skogström Ingemar Ljunggren M  x 

Anders Gäfvert  M  x 

Lennart Bolander  M  x 

Margareta Tjärnlund  M  x 

Eva-Clara Viklund  M  x 

Christian Wasell  M  x 

Linda Borg  M  x 

Per-Eric Norberg  C  x 

Christina Lindberg  C  x 

Erik Hultin Dunia Ali C  x 

Anette Nordin  C  x 

Karl Rönnkvist Lillemor Andersson C  x 

Olle Löfgren  L  x 

Ingemar Wiklander  KD x  

Mai Nahas Chantal Binua KD x  

Ulrika Jonsson  SD  x 

Kenneth Lunneborg  SD  x 

Sven Ingemar Vernersson Glenn Sehlin SD  x 

Bo Gidmark  SD  x 

Anette Åström  SD  x 
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Eva Olstedt-Lundgren  L  x 

Kristoffer Bodin  M  x 

Göran Norlander  S x  

      

Reservation 

Moderaterna, Sverigedemokraterna och Liberalerna reserverar sig till förmån 

för sitt eget bifallsyrkande 

Bakgrund 

I en motion från Moderaterna föreslås att det ska utarbetas en ny policy för 

distansarbete utifrån den positiva effekt som pandemin inneburit för jobb på 

distans.  

Under året har det genomförts ett arbete med att utforma en reviderad 

personalpolitisk policy. Arbetet har utgått från kommunstyrelsens 

arbetsutskott. I samband med arbetet har bland annat distansarbete 

diskuterats. I den nu föreslagna personalpolitiska policyn står att 

arbetsgivaren erbjuder flexibla arbetsplatslösningar där det är möjligt.  

Att lyfta ut ett detaljområde som distansarbete i en separat policy skulle 

kunna innebära att fler detaljområden separeras från den viktiga 

personalpolitiska policyn som i sin helhet ska tydliggöra arbetsgivarens 

viljeinriktning och ge stöd för aktivitet och handling.  

Samtidigt pågår ett arbete med att ta tillvara erfarenheterna av distansarbete 

och hur det kan bidra till moderna och flexibla arbetssätt för medarbetare där 

verksamheten så tillåter. Där ingår bland annat att tydliggöra förutsättningar 

för att möta behovet av den fysiska och digitala arbetsplatsen på 

arbetsplatsen, i hemmet och på andra platser.  

Utifrån detta föreslås att anse motionen besvarad då motionärens förslag 

tillgodoses inom ramen för pågående arbete och inga nya beslut behövs.  

 

Socialt perspektiv 

Ingen påverkan 

Ekologiskt perspektiv 

Ingen påverkan 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Ingen påverkan.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 208 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-11-18 

Motion från Moderaterna om distansarbete i Härnösands kommun – 2021-

09-06.  

______  
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§ 131 Dnr 2021-000425 1.1.2.1 

Vatten och avloppstaxa 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta vatten och avloppstaxa för 2022 enligt Härnösands Energi & miljö 

AB:s förslag, samt 

att den nya taxan börjar gälla från och med 2022-01-01.  

Bakgrund 

Härnösands Energi & miljö AB (HEMAB) har inkommit med en hemställan 

till kommunfullmäktige om en höjning av vatten och avloppstaxa (VA - 

taxa). 

HEMAB föreslår en taxehöjning med 3,4 procent (motsvarande 2 mnkr) för 

2022. Taxehöjningen innebär att bolagets ambition om låga priser för 

kunderna upprätthålls samtidigt som stora behov av att möta reinvesteringar i 

ledningsnät och anläggningar möjliggörs. 

I arbetet med budget för 2021 har HEMAB genomfört en översyn avseende 

VA-taxan. Några viktiga ingångsdata har varit:  

Ökade lönekostnader med 2 % 

En fortsatt fondering för nödvändiga investeringar i 

dricksvattenförsörjningen samt avloppsrening. 

Driftbidrag från kommunen för del i utbyggnad av vatten och avlopp på 

södra Härnön betalas in. 

Kostnadsökningar särskilt kopplat till asfalteringar, materialkostnader, ökat 

spolningsbehov och ledningsarbeten. 

Pågående arbete med att reducera kostnader och arbeta med effektiviseringar 

minskar taxeökningen. 

Bedömning 

Kommunledningskontoret gör bedömningen att höjningen är skälig i 

förhållande till utgångpunkterna för översynen av taxan. Därför föreslår 

kommunledningskontoret kommunstyrelsen och därefter 

kommunfullmäktige att anta HEMAB:s förslag till VA - taxa för 2022. 
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Socialt perspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka perspektivet. 

Ekologiskt perspektiv 

Beslutet bedöms inte påverka perspektivet. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Enligt HEMAB:s ägardirektiv ska bolaget prioritera konkurrenskraftiga, och 

för Härnösand gynnsamma, priser och taxor före hög avkastning. 

Dricksvattnet ska vara av god kvalitet och hög leveranssäkerhet inom 

kommunala verksamhetsområden för vatten och långsiktigt verka för att 

säkra kommunens vattentäkter. Hemab ska också erbjuda miljö- och 

sanitetsmässigt god avloppsrening inom kommunala verksamhetsområden 

för avlopp.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 213 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2021-11-09 

Bilaga - Hemställan om beslut av VA - taxa för 2022 

Bilaga - VA-taxa för 2022 

 

______  
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§ 132 Dnr 2021-000426 1.1.2.1 

Avfallstaxa 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta avfallstaxa för 2022 enligt Härnösands Energi & miljö ABs förslag, 

samt 

att den nya taxan ska börja gälla från och med 2022-01-01.  

Bakgrund 

Härnösands Energi & miljö AB (HEMAB) har inkommit med en hemställan 

till kommunfullmäktige om höjd avfallstaxa. 

Taxan för avfallshanteringen föreslås höjas sammantaget med 3,6 procent. 

Det ger en intäktsökning med cirka 1,1 mnkr. HEMAB anser det nödvändig 

för att kunna nå sitt budgetmål för 2022. 

I arbetet med budget för 2022 har HEMAB genomfört en översyn av 

avfallstaxan. Några viktiga ingångsdata har varit:  

ökade lönekostnader i lönerevision med 2 procent som finns som underlag 

till budgeten.  

ökade kostnader för nytt ansvar för returpapper om 0,2 mnkr. 

Ökade kostnader för destruktionstransporter, bränsle, reparation och 

underhåll samt avfallsförbränning om 1,2 mnkr.   

kostnadsreduceringar och besparingar genomförs fortlöpande inom 

organisationen. 

Avfallstaxans konstruktion 

Avfallstaxan består av en grundavgift, hämtningsavgift och avgift för 

eventuella tilläggstjänster. 

Grundavgift 

Grundavgiften tas ut av samtliga bebyggda fastigheter i kommunen och är 

kopplad till boendeform. För de som beviljats uppehåll i hämtning betalas 

endast grundavgiften. Verksamheter betalar grundavgift per kärl. 

Grundavgiften finansierar kostnader av mer övergripande karaktär som inte  
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rör själva insamlingen av avfallet. Det gäller bland annat information, 

avfallsplanering, miljöarbete, återvinningscentraler, farligt avfall, 

småbatterier, kylmöbler samt viss hantering av grovavfall. 

 

Hämtningsavgift 

Denna avgift består av kostnader för hämtning och behandling av 

hushållsavfallet samt förekommande skatter. Hämtningsavgiften för 

hushållsavfallet beror på vilken kärllösning, kärlstorlek samt vilket 

hämtningsintervall som kunden har. 

Bedömning 

Kommunledningskontoret gör bedömningen att den förslagna höjningen av 

avfallstaxan är skälig med hänvisning till de kostnadsökningar HEMAB 

redogör för. I ägardirektivet framgår att taxan ska grundas på företagets 

kostnader för hela renhållningsverksamheten enligt den s.k. 

självkostnadsprincipen. Kommunledningskontoret anser att den föreslagna 

taxehöjningen följer självkostnadsprincipen och grundas på företagets ökade 

kostnader.   

Socialt perspektiv 

Bedöms inte påverka perspektivet 

Ekologiskt perspektiv 

Bedöms inte påverka perspektivet 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Enligt HEMAB:s ägardirektiv ska bolaget prioritera konkurrenskraftiga, och 

för Härnösand gynnsamma, priser och taxor före hög avkastning samt 

utforma förslag till renhållningstaxa som bidrar till att relevanta miljömål 

uppnås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 214 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2021-11-10 

Bilaga - Avfallstaxa 2022 Härnösands kommun 

Bilaga - Hemställan avfallstaxa 2022  

______  
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§ 133 Dnr 2021-000452 1.1.2.1 

Avtalssamverkan överförmyndarsamverkan Härnösand 
Kramfors 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att ingå avtalssamverkan med Kramfors kommuns överförmyndare,  

att avtalssamverkan börjar gälla från och med 2022-01-01, samt 

att uppdra till kommunstyrelsens ordförande att underteckna avtalet. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Anders Gäfvert (M) och Lillemor 

Andersson (C). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande förslag.  

Anders Gäfvert (M) och Lillemor Andersson (C) instämmer till Andreas 

Sjölanders (S) yrkande.      

Bakgrund 

Överförmyndaren är en lagfäst kommunal förvaltningsmyndighet med det 

huvudsaklig uppdraget att se till att den som har god man eller förvaltare, 

och barn som står under förmynderskap, inte lider några rättsförluster på 

grund av ställföreträdarskapet. Överförmyndarens verksamhet är juridiskt 

komplex och ställer höga krav på rättssäkerhet, juridisk kompetens och 

verksamhetsmässig kontinuitet.  

Redan år 2017 väcktes frågan om en samverkansmodell för 

överförmyndarens verksamhet. Inom ramen för samarbete mellan kommuner 

kan sådant samarbete ske genom gemensam nämnd och/eller genom 

avtalssamverkan för förvaltningen. Detta regleras i 9 kap. 19–36 §§ 

respektive 37 § kommunallagen (2017:72) (KL). 2017 initierades frågan 

gemensamt av såväl politik som förvaltning och avsåg sammanslagning av 

nämnder samt förvaltning. Aktuella samverkanskommuner var då 

Härnösand, Kramfors och Sollefteå. Efter respektive kommuns 

ställningstagande framgick dock att Sollefteå kommuns  
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överförmyndarnämnd motsatte sig samarbete vad gällande både gemensam 

nämnd och förvaltning och frågan fortsatte därefter inte utredas.  

Som anledning till att frågan åter aktualiseras finns främst två grunder. 

1. I sviterna av Covid-19, verksamheternas sårbarhet och tänkbara 

möjligheter att säkra verksamheternas kontinuitet och kvalitet, så 

aktualiserades frågan återigen under 2020–2021. Denna gång dock från 

Härnösands och Kramfors kommuns överförmyndarförvaltningar, och då 

utifrån perspektivet avtalssamverkan. 

2. Regeringen beslutade den 18 juli 2019 att tillkalla en särskild 

utredning för att göra en översyn över reglerna om gode män och förvaltare 

(dir. 2019:44). Genom tilläggsdirektiven den 3 december 2020 förlängdes 

tiden för uppdraget till den 23 april 2021 (dir 2020:129). Utredningen 

utmynnande sedermera i betänkandet SOU 2021:36, ”Gode män och 

förvaltare – en översyn”. Av betänkande framgår bland annat förslag till lag 

om ändring av föräldrabalken, samt en utveckling mot fler nämnder och 

större överförmyndarverksamheter. Mot denna bakgrund stärktes frågan 

ytterligare om avtalssamverkan mellan Härnösand och Kramfors kommun.  

Det övergripande syftet med samverkan är att åstadkomma förbättringar för 

de personerna som har behov av ställföreträdare och samtidigt stödja och 

stärka ställningen för huvudmännen i linje med SOU 2021:36. Som en del av 

arbetet antas kommunerna att verka för en större överförmyndarverksamhet, 

likaså förutspår SKR, förbundsjurist Kalle Larsson, att överförmyndaren 

kommer tillskrivas fler och mer komplexa uppgifter som tidigare ålegat 

domstolsväsendet. Som förslag i SOU 2021:36 framgår även att 

överförmyndarnämnd, på sikt, kan komma att utgöra obligatorisk 

organisationsform för politiken.  

Att gå samman i större tjänstemannaorganisationer inom 

överförmyndarområdet medför möjlighet att skapa bättre förutsättningar att 

utöva tillsyn, erbjuda utbildning samt hantera rekrytering av gode män och 

förvaltare på ett sådant sätt som lagen föreskriver. Det främsta argumentet 

för en samverkan är att säkerställa rättssäkra, ändamålsenliga och effektiva 

processer samt handläggning. Utgångspunkten för den gemensamma 

organisationen är att bygga en robust verksamhet som klarar såväl 

personalomsättning som oförutsedda omvärldshändelser och förändrad 

lagstiftning med nya och högre krav på verksamheten. 

Socialt perspektiv 

Medborgarens nyttoperspektiv är en fundamental aspekt att väga in vid 

upprättande av en gemensam överförmyndarorganisation. Ett sammangående 

av Härnösands och Kramfors överförmyndarförvaltningar innebär flera 

verksamhetsfördelar såsom förutsättning att bygga en robust organisation 

med bättre möjligheter att möta kommande utmaningar såsom 
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digitaliseringsbehov, lagförändringar och personalomsättning. En väl rustad 

och stabil organisation minskar individberoende och leder till generell ökad 

kvalitet, rättssäkerhet och tillgänglighet för medborgaren. En gemensam, 

större, organisation medför likaså ökad flexibilitet för att på bästa sätt möta 

medborgarens behov. 

Ekologiskt perspektiv 

Ärendet handlar om organisationsfrågor och har ingen anknytning till 

miljöfrågor.  

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Den gemensamma organisationens kostnadsfördelning regleras genom en 

fördelningsnyckel baserat på befolkningsmängd.  

 

Fördelningsnyckeln innebär att värdkommun och samverkanskommun bär 

budgetandel utifrån hur stor del av den egna kommunens befolkning utgör 

vid en sammanslagning. Om värdkommen vid tillfället bär 25 000 invånare 

och samverkanskommunen bär 18 000 invånare ger det budgetandel om 25 

000 / 43 000 = 58,14 % respektive 18 000/43 000 = 41,86 % av budget.  

Ur ett ekonomiskt perspektiv är syftet att bygga en effektiv organisation. På 

kort sikt kommer vissa fördyrande kostnader, för till exempel konsolidering, 

uppstå etc., men i ett längre perspektiv finns synergieffekter som medför 

kostnadseffektivitet. I och med en sammanslagning av 

överförmyndarorganisationerna Härnösand och Kramfors finns en ökad 

ekonomisk möjlighet att genomföra processer inom digitalisering.  

Vad gäller avtalssamverkan så regleras sådan samverkan i 9 kap. 37 § KL. I 

6 kap. 1 § KL regleras att sådan samverkan som sker enligt 9 kap. 37 § KL 

står under kommunstyrelsens uppsikt. 

 

 

Invånarantal  1 
januari år X

•Fördelningsnyckel 
inför budget år Y 
utgår från 
invånarantal år X

Invånarantal 1 
januari år Y

•Fördelningsnyckel 
inför budget år Z 
utgår från 
invånarantal år Y

Invånarantal 1 
januari år Z

•Fördelningsnyckel 
inför budget 
kommande år 
utgår från 
invånarantal år Z
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 215 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-11-22 

Bilaga - Samverkansavtal om gemensam överförmyndarförvaltningen 

Härnösand och Kramfors kommun 

Bilaga - Förstudie överförmyndarsamverkan Härnösand Kramfors 

______  
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§ 134 Dnr 2021-000408 1.1.2.1 

Taxor och avgifter för teknik 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att handläggningskostnaden för teknikavdelningens ansvarsområden ska 

uppgå till 1050 kr per timme för år 2022, samt 

att anta Taxa för teknik enligt bilaga 1.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP). 

Yrkanden 

Knapp Britta Thyr (M) yrkar på en justering i bilaga 1, Taxa för teknik. I 

kolumnen där det står 2020, ska det ändras till 2021. Det ska även ändras i 

kolumnen där det står 2021 till 2022.       

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 

förslag med Knapp Britta Thyrs (MP) justering. 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 

liggande förslag med Knapp Britta Thyrs (MP) justering. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 

förslag med Knapp Britta Thyrs (MP) justering.      

Bakgrund 

Samhällsnämnden föreslår både revidering av taxa för teknikavdelningens 

ansvarsområden och indexuppräkning av flera avgifter. Revidering av taxan 

avser borttagning av gamla avgifter som inte längre är aktuella samt 

tillförande av nya avgifter på områden där avgift får tas ut men som inte 

finns med i den tidigare versionen av taxan. För transportdispenser, flytt av 

fordon samt tillstånd enligt ordningslagen har delar av kriterier ändrats och 

avgiften omräknats. Beslut om taxor ligger på fullmäktige. 

Samhällsnämnden föreslår även att fullmäktige ska till nämnden delegera 

uppgiften att årligen själv besluta om indexregleringen i enlighet med  
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Sveriges kommuners och regioners (SKR) prisindex för kommunal 

verksamhet (PKV). Detta är fullt möjligt men kräver ett mer omfattande 

beslut än ett enkelt uppdrag till nämnden. Det är alltid fullmäktige som 

beslutar om taxan och det ansvaret kan inte delegeras bort. Däremot kan 

ansvarig nämnd besluta om indexjusteringar av avgifterna i befintlig taxa för 

att följa kostnadsutvecklingen i samhället. Vid större ändringar i kostnader 

kan taxan behöva revideras från grunden av fullmäktige. Fullmäktige 

behöver därmed först besluta om principerna för hur en indexuppräkning ska 

gå till och anta en taxa som nämnden utgår ifrån.  

Kommunledningskontoret anser att det istället för ett beslut avseende enskild 

nämnd vore mer fördelaktigt att kommunfullmäktige beslutar om en 

gemensam kommunövergripande princip för indexuppräkning som sedan 

kan tas med i och tillämpas på kommunens samtliga taxedokument där 

indexuppdatering är aktuell. Ett sådant arbete initieras lämpligen från 

kommunstyrelsen och förslag kan tas fram tillsammans med berörda 

nämnder. 

Socialt perspektiv 

Ärendet har ingen social anknytning. 

Ekologiskt perspektiv 

Ärendet påverkar inte miljön. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Kommunens verksamheter behöver följa upp och uppdatera avgifterna som 

tas ut för att se till att avgifternas nivå följer den lagstadgade 

självkostnadsprincipen. Avgifterna ska kontinuerligt anpassas till att 

motsvara verkligheten så att de inte är för höga eller för låga. Välskött 

ekonomi är ett av kommunens övergripande mål och skapas av att varje 

verksamhet sköter sin del. De av samhällsnämnden föreslagna revideringar i 

taxan för teknikavdelningens ansvarsområden är välmotiverade såvitt 

kommunledningskontoret kan bedöma. På flera områden gäller 

speciallagstiftning såsom Trafikförordningen (1998:1276) eller Lag 

(1982:129) om flyttning av fordon i vissa fall. Det framgår av underlaget att 

nämnden även har egna styrdokument som är anknutna till flera av områdena 

såsom grävbestämmelser och riktlinjer för ansökan om utplacering av 

blomlådor. Vid antagning av uppdaterad taxa kan även uppdatering av 

aktuell riktlinje vara påkallat. 

Kommunens rätt att ta ut avgifter regleras allmänt i 2 kap. kommunallagen 

(2017:725) där även självkostnadsprincipen förklaras. Hos SKR finns 

kommungemensamt underlag och information om juridiska förutsättningar 

för beslut om taxor och indexregleringar.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 221 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2021-11-17 

Bilaga - Förslag taxa för teknik 

Bilaga - Protokollsutdrag samhällsnämnden 2021-10-21 § 143 

Bilaga - Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse 2021-10-15 

  

______  
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§ 135 Dnr 2021-000409 1.1.2.1 

Taxa för ärenden enligt plan- och bygglagen  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att handläggningskostnaden för ärenden enligt plan- och bygglagen ska 

uppgå till 1275 kr per timme för år 2022, samt 

att anta reviderad Taxetabell A.     

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP) och Christina Lindberg (C). 

Yrkanden 

Knapp Britta Thyr (MP) yrkar bifall till liggande förslag.      

Bakgrund 

Samhällsnämnden föreslår indexuppräkning av timkostnaden för 

handläggningen av ärenden enligt plan- och bygglagen samt godkännande av 

mindre ändringar i Taxetabell A, att gälla för år 2022. Kommunen får enligt 

2 kap. 5 § kommunallagen (2017:725) ta ut avgifter för att finansiera sina 

verksamheter men avgifterna ska hållas i nivå med de faktiska kostnaderna 

enligt självkostnadsprincipen. Det ankommer på fullmäktige att besluta om 

taxor. 

Samhällsnämnden föreslår även att fullmäktige ska till nämnden delegera 

uppgiften att årligen själv besluta om indexregleringen i enlighet med 

Sveriges kommuners och regioners (SKR) prisindex för kommunal 

verksamhet (PKV). Detta är fullt möjligt men kräver ett mer omfattande 

beslut än ett enkelt uppdrag till nämnden. Det är alltid fullmäktige som 

beslutar om taxan och det ansvaret kan inte delegeras bort. Däremot kan 

ansvarig nämnd besluta om indexjusteringar av avgifterna i befintlig taxa för 

att följa kostnadsutvecklingen i samhället. Vid större ändringar i kostnader 

kan taxan behöva revideras från grunden av fullmäktige. Fullmäktige 

behöver därmed först besluta om principerna för hur en indexuppräkning ska 

gå till och anta en taxa som nämnden utgår ifrån.  
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Kommunledningskontoret anser att det istället för ett beslut avseende enskild 

nämnd vore mer fördelaktigt att kommunfullmäktige beslutar om en 

gemensam kommunövergripande princip för indexuppräkning som sedan 

kan tas med i och tillämpas på kommunens samtliga taxedokument där 

indexuppdatering är aktuell. Ett sådant arbete initieras lämpligen från 

kommunstyrelsen och förslag kan tas fram tillsammans med berörda 

nämnder. 

Socialt perspektiv 

Ärendet har ingen social anknytning. 

Ekologiskt perspektiv 

Ärendet har ingen ekologisk anknytning. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Kommunens verksamheter behöver följa upp och uppdatera avgifterna som 

tas ut för att se till att avgifternas nivå följer den lagstadgade 

självkostnadsprincipen. Avgifterna ska kontinuerligt anpassas till att 

motsvara verkligheten så att de inte är för höga eller för låga. Välskött 

ekonomi är ett av kommunens övergripande mål och skapas av att varje 

verksamhet sköter sin del. Kommunens rätt att ta ut avgifter regleras allmänt 

i 2 kap. kommunallagen (2017:725) där även självkostnadsprincipen 

förklaras. I plan- och bygglagens 12 kap. regleras avgifterna för ärenden 

enligt plan- och bygglagen. Hos SKR finns kommungemensamt underlag 

och information om juridiska förutsättningar för beslut om taxor och 

indexregleringar.    

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 222 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2021-11-16 

Bilaga - Utdrag ur taxetabell med nya rader samt rättade namngivna rader 

Bilaga - Protokollsutdrag samhällsnämnden 2021-10-21 § 141 

Bilaga - Samhällsnämndens tjänsteskrivelse 2021-10-15 

 

______  
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§ 136 Dnr 2021-000410 1.1.2.1 

Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och 
strålskyddslagen, lagen om sprängämnesprekursorer 
samt för samhällsnämndens utfärdande av 
saneringsintyg  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta reviderad Taxebilaga 1, avgifter för tillsyn och prövning enligt 

miljöbalken, daterad 2021-10-11, 

att ändra timavgiften till 1054 kr för:  

- prövning och tillsyn enligt miljöbalken, 

- prövning och tillsyn inom strålskyddslagens område, 

- tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer och 

- utfärdande av saneringsintyg  

samt 

att det reviderade Taxebilaga 1 samt de uppdaterade timavgifterna ska börja 

gälla från och med den 1 januari 2022.  

Bakgrund 

I Härnösand ligger kommunens uppgifter inom prövning och tillsyn enligt 

miljöbalken under samhällsnämndens ansvar. Verksamheten är 

avgiftsfinansierad enligt den i kommuner allmänt gällande 

självkostnadsprincipen. Timavgifterna kräver regelbunden översyn och 

uppdatering och räknas upp enligt Sveriges kommuner och regioners (SKR) 

prisindex för kommunal verksamhet (PKV). Samhällsnämnden kan, om 

fullmäktige beslutat om principerna för indexjustering, själv besluta om 

uppräkningen av de egna taxorna. För närvarande finns dock ingen sådan 

delegering från fullmäktige till samhällsnämnden varför det faller på 

fullmäktige att besluta om ändringar av de i ärendet aktuella taxorna.   

Ändringarna i Taxebilaga 1 avser justering av handläggningstider under 

rubrikerna: Inrättande av enskilt avlopp och Anmälan om inrättande av 

värmepump. Samtliga tider justeras uppåt för att bättre motsvara den faktiska  
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tidsåtgången. De uppräknade timavgifterna har tagits fram utifrån SKR:s 

rekommendationer. 

Socialt perspektiv 

Ärendet har ingen direkt påverkan på det sociala perspektivet. 

Ekologiskt perspektiv 

Att avgifterna som finansierar verksamheten motsvarar kostnaderna kan ha 

betydelse för miljöhandläggningens kvalitet. För övrigt har 

samhällsförvaltningen bedömt att ärendet inte har någon påverkan ur 

ekologiskt perspektiv. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Kommunen behöver hålla sina taxor och avgifter uppdaterade som en del av 

den goda ekonomiska hushållningen. SKR rekommenderar att ansvarig 

nämnd delegeras beslutanderätt om indexjusteringar för att möjliggöra en 

kontinuerlig anpassning av ett grundpris efter en viss kostnadsutveckling. En 

fördel med att uppräkningarna beslutas av fullmäktige kan dock anses vara 

att fullmäktige behåller insyn i verksamheternas kostnader.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 223 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2021-11-15 

Bilaga - Taxebilaga 1, avgifter för tillsyn och prövning enligt miljöbalken, 

daterad 2021-10-11 

Bilaga - Protokollsutdrag samhällsnämnden 2021-10-21 § 140 

Bilaga - Protokollsutdrag KF 2018-11-26, § 120. 

Bilaga - Protokollsutdrag KF 2018-11-26, § 121 

______  
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§ 137 Dnr 2021-000412 1.1.2.1 

Taxa för kommunens avgifter inom 
livsmedelslagstiftningen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta reviderad Taxa för kommunens avgifter inom livsmedelsområdet, 

att fastställa timavgiften till 1043 kr, samt 

att den reviderade taxan börjar gälla från och med 2022-01-01.    

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (M) och Åke Hamrin (V). 

Bakgrund 

Taxedokumentet för kommunens avgifter inom livsmedelslagstiftningen 

behöver uppdateras och timavgiften räknas upp för att täcka verksamhetens 

kostnader. Det finns även ny nationell lagstiftning på området som beaktats i 

den reviderade taxan. Indexuppräkningen av timavgiften har tagits fram 

enligt Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) prisindex för kommunal 

verksamhet (PKV) och föreslås justeras från 1002 kr till 1043 kr.  

Den nya avgiftsförordningen (Förordning (2021:176) om avgifter för 

offentlig kontroll av livsmedel och vissa jordbruksprodukter) gäller från och 

med 1 april 2021 och innebär bland annat att kommunen behöver ändra hur 

avgifterna debiteras. Från den gällande årliga förskottsbetalningen behöver 

kommunen övergå till efterhandsdebitering senast vid utgången av 2023.  

Det ligger på fullmäktige att besluta om grundavgifterna och uppräkningar 

av dessa om den inte beslutat att överlåta indexjusteringar till ansvarig 

nämnd.  

Socialt perspektiv 

Ärendet har ingen social anknytning. 

Ekologiskt perspektiv 

I ärendet aktuell revidering av taxa påverkar inte miljön på något sätt. 
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Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Kommunen följer såväl internationell som nationell livsmedelslagstiftning 

och området är detaljreglerat. Kommunala styrdokument behöver vara 

uppdaterade för att följa kostnadsutvecklingen och gällande lagar samt för att 

bidra till god ekonomisk hushållning i ett större perspektiv. I aktuellt fall 

behöver taxedokumentet uppdateras för att täcka kostnaderna för 

livsmedelskontrollen och för att möjliggöra successiv övergång till 

efterhandsdebitering enligt den nya avgiftsförordningen.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 224 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2021-11-16 

Bilaga - Protokollsutdrag samhällsnämnd 2021-10-21 § 139 

Bilaga - Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse 2021-10-07 

Bilaga - Förslag på reviderad taxa för kommunens avgifter inom 

livsmedelsområdet 

  

______  
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§ 138 Dnr 2021-000468 1.1.2.1 

Inriktningsbeslut ny Nybro 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktig beslutar 

att uppdra till Samhällsnämnden att påbörja arbetet med en ny Nybro, samt 

att finansieringen för åren 2023-2026 beaktas i kommande budgetarbete och 

i arbetet med en 10-årig investeringsbudget. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Christina Lindberg (C), Glenn 

Sehlin (SD, Anders Gäfvert (M), Lillemor Andersson (C), Åke Hamrin (V) 

och Knapp Britta Thyr (MP). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande förslag. 

Christina Lindberg (C), Glenn Sehlin (SD) och Anders Gäfvert (M), 

Lillemor Andersson (C), Åke Hamrin (V) och Knapp Britta Thyr (MP). 

instämmer till Andreas Sjölanders (S) yrkande.      

Bakgrund 

Härnön förbinds med fastlandet vid två olika platser idag, Mellanholmen och 

Kronholmen. Härnösands kommun har redan genomfört en förnyelse (klart 

år 2016) av den öppningsbara Västra Kanalbron vid Mellanholmen och nu 

finns det behov av förnyelse av Nybron. Förbindelsen mellan Kronholmen 

och Härnön är en primär länk in i stadens centrum för både vägtrafik och 

båtliv och ska fortsatt vara öppningsbar för passerande fritidsbåtar.  

En livslängsutredning är genomförd (år 2015) av WSP på uppdrag av 

samhällsförvaltningen för att utreda brons fysiska och funktionella tillstånd, 

återstående livslängd och kostnadsberäkna framtida åtgärder. Nybron är 

byggd i slutet av 1930-talet och har för sin ålder en relativt normal skadebild. 

Utredningen kom fram till att den samhällsekonomiskt mest lönsamma 

åtgärden är att utföra minimalt underhåll på befintlig konstruktion för att 

upprätthålla och säkerställa funktion i avvaktan på att bron ersätts med en 
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helt ny konstruktion. Idag är Nybron viktbegränsad till en lägre kapacitet för 

att minska på vibrationerna i bron och bron har även för tiden en omodern 

trafikantutformning.  

Samhällsförvaltningens samlade bedömning utifrån genomförda utredningar 

är att en förnyelse av Nybron behöver startas upp omgående så att bron kan 

stå färdig år 2026. Detta för att undvika risken att bron behöver stängas av 

och genomgå en oplanerad förnyelse, vilket sannolikt medför betydligt högre 

kostnader än om förnyelsen genomförs planerat. 

En förnyelse av Nybron är en av flera viktiga infrastrukturinvesteringar i 

Härnösands kommun och har förankrats med bred politisk samsyn. Senaste 

förankringen genomfördes i juni 2021 där behoven av flera 

investeringsprojekt presenterades med förstärkning i deltagande från alla 

partier och bolagens presidier. Nybron är ett av de mest prioriterade 

projekten och även det mest tidskritiska i och med att bron är ålderstigen.  

Kommunstyrelseförvaltningen delar samhällsförvaltningens bedömning att 

genomföra det alternativ som visar på störst samhällsnytta och föreslår att 

arbetet startas upp omgående för att byta ut Nybron till år 2026.  

Beskrivning av planerad förnyelse av Nybron 

En ny öppningsbar bro byggs i befintligt läge för att klara av den högsta 

kapaciteten för tunga transporter och med mindre förändringar såsom bredd 

och lutning. För att få starta bygget krävs miljödom för vattenverksamhet, 

vilket genomförs i projekteringsskedet. I miljödomen tas även muddring av 

farleden med. 

Närmare beskrivning av processen från projektering, byggnation och färdig 

bro beskrivs i beslutsunderlaget ”Processbeskrivning byte av Nybron”. I 

underlaget beskrivs även hur den tillfälliga bron ska hanteras under 

byggtiden samt behov och genomförandet av muddringen för att bibehålla 

funktionen för både bron och farleden.  

Socialt perspektiv 

Härnösands kommun har ett befolkningsmål på 30 000 invånare och 11 500 

arbetstillfällen till år 2040 vilket en ny bro bidrar positivt till. För att nå 

målet behöver fler boendemiljöer utvecklas på Härnön vilket kräver en god 

och hållbar infrastruktur i form av de broanslutningar som kopplar ihop 

fastlandet med Härnön. Förutom detta kommer företag och verksamheter 

kommer att behöva broförbindelserna för att kunna fortsatt bedriva och 

utveckla verksamheterna på Härnön.  

Bron är även av vikt för utveckling av besöksnäringen ur ett regionalt 

perspektiv, då exempelvis Smitingen och Härnösands centrum är beroende 

av stabila förhållanden mellan Härnön och fastlandet.  
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Den nya bron kommer att ha en bättre funktion och kapacitet och ska på ett 

säkrare sätt (särskilt för barn och unga) kunna tillgodose behoven hos alla 

trafikslag. Om framtida utredningar visar att det är möjligt att anlägga gång- 

och cykelväg under bron så förbättras trafiksäkerheten ytterligare.  

Ekologiskt perspektiv 

Byte av bro och muddring påverkar miljön. Utbyte av bro och muddring är 

en åtgärd som kräver tillstånd där miljökonsekvenser ska beskrivas och 

hanteras för att begränsa påverkan. I vilken omfattning som 

miljökonsekvenserna behöver hanteras är beroende av det beslut som Mars- 

och miljödomstolen fattar. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

För 2022 finns sedan tidigare beslut om att tilldela Samhällsnämnden 6 mnkr 

i investeringsmedel för att starta arbetet med en ny Nybro. 

Sveriges kommuners och regioners (SKR) ekominrapport för oktober 2021 

pekar på en snabbare återhämtning i de svenska offentliga finanserna än vad 

man tidigare förväntat sig. Samtidigt som de långsiktiga konsekvenserna av 

pandemin i dagsläget är svåra att överblicka. Det gör att det i dagsläget är 

svårt att prognostisera om investeringen till alla delar kommer kunna 

självfinansieras eller om lån behöver upptas. I framtida budgetarbetet blir det 

viktigt att besluta hur kommande investeringar i kommunen mest 

fördelaktigt ska finansieras.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 225 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-11-29 

Bilaga - Processbeskrivning byte av Nybron 

______  
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§ 139 Dnr 2021-000465 1.1.1.1 

Interpellation - När kommer möjligheten för 
kommunens anställda att kunna införskaffa en Cykel 
eller Elcykel via ett löneavdrag? 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse interpellationen besvarad.   

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Anders Gäfvert (M) och Knapp 

Britta Thyr (MP). 

Bakgrund 

Anders Gäfvert (M) har inlämnat en interpellation, När kommer möjligheten 

för kommunens anställda att kunna införskaffa en Cykel eller Elcykel via ett 

löneavdrag?  Andreas Sjölander (S) besvarar interpellationen.    

Beslutsunderlag 

Interpellation - När kommer möjligheten för kommunens anställda att kunna 

införskaffa en Cykel eller Elcykel via ett löneavdrag, 2021-11-19 

Svar på interpellation, 2021-12-17, Andreas Sjölander (S)   

______  
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§ 140 Dnr 2021-000458 1.1.1.1 

Interpellation - Har kommunens äldre- och 
omsorgsboenden tillgång till trådlöst internet? 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse interpellationen besvarad.  

Yttranden 

I ärendet yttrar Krister Fagerström McCarthy (S), Christina Lindberg (C) och 

Åke Hamrin (V). 

Bakgrund 

Christina Lindberg (C) har inlämnat en interpellation, Interpellation - Har 

kommunens äldre- och omsorgsboenden tillgång till trådlöst internet?  

Krister Fagerström McCarthy (S) besvarar interpellationen.     

Beslutsunderlag 

Interpellation - Har kommunens äldre- och omsorgsboenden tillgång till 

trådlöst internet, 2021-11-16 

Svar på interpellation, 2021-12-17, Krister Fagerström McCarthy (S)   

______  
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§ 141 Dnr 2020-000519 1.1.1.3 

Avsägelser 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja avsägelsen från Mai Nahas (KD) som ledamot i 

kommunfullmäktige, 

att bevilja avsägelse från Mai Nahas (KD) som ersättare i 

arbetslivsnämnden,  

att bevilja avsägelse från Thomas Sundqvist (S) som ersättare i 

kommunfullmäktige,  

att bevilja avsägelse från Karl Hultin (V) som ledamot och ordförande i 

Härnösandshus AB, 

att bevilja avsägelse från Karl Hultin (V) som ledamot och ordförande i 

Kommunfastigheter,  

att bevilja avsägelse från Michael Möller Christensen (V) som ledamot i 

kommunstyrelsen, 

att bevilja avsägelse från Ali Reza Samadi (V) som ersättare i 

kommunstyrelsen, 

att bevilja avsägelse från Elin Sandin (V) som ersättare i kommunstyrelsen, 

samt 

att bevilja avsägelse från Eric-Oscar Oscarsson (V) som ersättare i 

skolnämnden.      
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Beslutsunderlag 

Avsägelser från Maj Nahas (KD), 2021-12-03 

Avsägelse från Thomas Sundqvist (S), 2021-12-05 

Avsägelse från Karl Hultin (V), 2021-12-10, 2021-12-20 

Avsägelse från Michael Möller Christensen (V), 2021-12-17 

Avsägelse från Ali Reza Samadi (V), 2021-12-20 

Avsägelse från Elin Sandin (V), 2021-12-20 

Avsägelse från Eric-Oscar Oscarsson (V), 2021-12-20 

      

______  
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§ 142 Dnr 2020-000518 1.1.1.3 

Valärenden 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att hos Länsstyrelsen begära att den som står närmast ordning utses till 

ledamot i kommunfullmäktige efter Mai Nahas (KD),  

att hos Länsstyrelsen begära att den som står närmast i ordning utses till 

ersättare i kommunfullmäktige efter Thomas Sundqvist (S), 

att välja Christina Ögrim (KD) som ersättare i arbetslivsnämnden, 

att välja Michael Möller Christensen (V) som ledamot och ordförande i 

Härnösandshus AB, 

att välja Michael Möller Christensen (V) som ledamot och ordförande i 

Härnösands Kommunfastigheter, 

att välja Ali Reza Samadi (V) som ledamot i kommunstyrelsen,  

att välja Elin Sandin (V) som ersättare i skolnämnden, 

att välja Harriet Olsén (V) som ersättare i kommunstyrelsen, samt 

att välja Natalia Sjöberg (V) som ersättare i kommunstyrelsen beslutar 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Åke Hamrin (V). 

Bakgrund 

Fullmäktige ska välja nya ersättare och ledamöter efter de förtroendevalda 

som avsagt sig sina uppdrag i nämnderna och i kommunstyrelsen. Val av nya 

ersättare och ledamöter till fullmäktige sker genom begäran hos 

Länsstyrelsen      

______  
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§ 143 Dnr 2020-000520 1.1.1.1 

Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga ärenden för kännedom till handlingarna.  

Bakgrund 

Ärenden som går för kännedom till fullmäktige: 

Revisorernas bedömning KTM delår 2021    

Ekonomisk uppföljning skolnämnden per oktober   

Ekonomisk uppföljning socialnämnden per oktober   

Länsstyrelsen – Beslut om fördelning av anvisningar år 2022 

till kommuner i Västernorrlands län    

Ny ledamot/ersättare i kommunfullmäktige   

Deklaration för stark demokrati 

Beslutsunderlag 

Bilaga – Ärenden för kännedom      

______  
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§ 144 Dnr 2021-000450 1.1.2.1 

Personalpolitisk policy 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Lotta Visén (S), Glenn Sehlin (SD), Anders Gäfvert (M), 

Olle Löfgren (L), Ingemar Wiklander (KD), Andreas Sjölander (S), Eva 

Olstedt-Lundgren (L), Christina Lindberg (C), Linda Borg (M) och 

Kristoffer Bodin (M). 

Yrkanden 

Glenn Sehlin (SD) yrkar återremiss.  

Eva Olstedt-Lundgren (L) och Olle Löfgren (L) instämmer till yrkandet om 

återremiss. 

Anders Gäfvert (M) instämmer till yrkandet om återremiss med följande 

motivering;  

Moderaterna yrka på återremiss, där följande frågor skall vävas in i texten i 

den nya ”Personalpolicyn” dvs, Distansarbete, Bisyssla och Visselblåsning. 

Ingemar Wiklander (KD) yrkar bifall till liggande förslag. 

Andreas Sjölander (S) yrkar följande ändring; 

Under 1.2, Våra förhållningssätt 

Som arbetsgivare erbjuder vi: (sista punkten), Flexibla arbetsplatslösningar 

samt möjlighet till arbete på distans där och när det är möjligt. 

Christina Lindberg (C) instämmer till Andreas Sjölanders (S) yrkande. 
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Propositionsordning 

Ordföranden finner att det föreligger tre förslag till beslut, liggande förslag, 

förslag om återremittering och Andreas Sjölanders (S) yrkande. 

Ordförande frågar först om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras. 

Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 

distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att ärendet ska 

avgöras idag svarar ja och den som vill att ärendet ska återremittera svarar 

nej genom att trycka på respektive knapp i voteringsfunktionen.  

Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs. 

Ordföranden finner att fullmäktige beslutat att återremittera ärendet.      

Bakgrund 

Den nu gällande personalpolitiska policyn förlängdes att gälla ett år, till och 

med 2021-12-31, för att det skulle finnas mer tid för att arbeta igenom en 

revidering.  

Arbetet med att ta fram en reviderad version av policyn påbörjades under 

våren. Kommunstyrelsens arbetsutskott utsåg en bred politisk 

beredningsgrupp som tillsammans med HR stöd har processat och tagit fram 

ett förslag till personalpolitisk policy.  

I tidigt skede kom gruppen fram till att man ville förändra skrivningar så att 

det tydligare skulle framgå vad Härnösands kommun erbjuder och förväntar 

sig som arbetsgivare.  

Beredningsgruppen landade i att organisationskultur och förhållningssätt har 

en direkt koppling till invånarnas upplevelse av våra välfärdstjänster. Därför 

fanns ett behov av att identifiera vilken organisationskultur och vilka 

förhållningssätt som ska vägleda oss i vår kommun för att skapa nytta för de 

vi är till för. Revideringen har tagit sikte på att identifiera och formulera 

arbetsgivarens viljeinriktning för att vara en modern och attraktiv 

arbetsgivare. Vilket bland annat har lett fram till nya formuleringar av de 

personalpolitiska områdena där arbetsgivarens viljeinriktning förtydligats.      

Policyn beskriver arbetsgivarens personalpolitiska viljeinriktning och är det 

styrande dokumentet för oss som arbetsgivare.  Policyn gäller för alla 

förvaltningar, chefer och medarbetare i Härnösands kommun. Den föreslås 

följas upp och återrapporteras i respektive nämnds verksamhetsberättelse. 

Socialt perspektiv  

Policyn tydliggör arbetsgivarens förhållningssätt till mångfald och 

jämställdhet och att det ska vara en naturlig del av allt internt arbete. Ärendet 

har i övrigt ingen social anknytning.  
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Ekologiskt perspektiv 

Ärendet har inte någon påverkan på miljön.  

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Ärendet har inte någon direktpåverkan på ekonomin.  

Ärendet påverkar inte lag och avtal inom området.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2021-11-30 § 230 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-11-17 

Bilaga - Personalpolitisk policy 

______  

 



Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

42(43) 

Sammanträdesdatum 

2021-12-20 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

§ 145 Dnr 2020-000523 1.1.1.1 

Korta frågor - korta svar 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse frågorna besvarade.  

Yttranden 

Glenn Sehlin (SD) önskar alla en riktigt god jul och gott nytt år. 

Ulrika Jonsson (SD) ställde en fråga om godman/förvaltare som inte kunde 

besvaras. 

Christina Linberg (C) ställer en fråga om ekonomin kring införandet av 

bussars turtäthet. 

Knapp Britta Thyr (MP) besvarar frågan. 

Eva Olstedt-Lundgren (L) ställer en fråga om det finns digitala verktyg för 

korta vardagsmeddelande mellan brukare, anhöriga och hemtjänst? 

Krister Fagerström McCarthy (S) kan inte besvara frågan. 

Margareta Tjärnlund (M) ställer en ordningsfråga. 

Göran Norlander (S) besvarar frågan. 

Anders Gäfvert (M) ställer en fråga kring arkivbyggnationen i Saltvik 

Andreas Sjölander (S) besvarar frågan. 

______ 
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§ 146 Dnr 30831  

God Jul och Gott Nytt År 

Kommunfullmäktiges ordförande Göran Norlander (S) önskar alla 

ledamöter, ersättare och tjänstemän en riktigt god jul och gott nytt år. 

______  

 


